
Zápis č. 10

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

Ze dne 6. září 2010

Přítomni: Nepřítomni:

František Kubíček

Miloslav Číhal 

Ing. Miroslav Kapoun

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Josef Kopečný

Ing. Jiří Krátký 

Ing. Petr Krill 

Ing. Martin Kučera

Omluveni: 

Ing. Jaromír Czmero

Mgr. Josef Kulíšek 

Ing. Pavel Martínek 

RSDr. Josef Nekl

Ing. Jitka Palková 

PhDr. Jan Závěšický

Mgr. Zdeněk Lakomý

Ing. Marek Pazdera 

Ing. Marek Podlaha

Ing. Jaromír Řezáč 

Pavel Stejskal 

Ing. Miroslav Študent 

Josef Švec 

Hosté:

Mgr. Marek Vaculík

Ing. Marta Novotná  

Ing. Aleš Cipris 

Mgr. Radek Stojan

Bc. Hana Brožková 

RNDr. Jiří Juránek Ph.D.

Ing. Jan Bartoněk

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák
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Program:

1. Úvod, kontrola usnesení 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

3. Projekt Inovačního centra Olomouc 

4. Koncepce cyklodopravy Olomouckého kraje

5. Různé

Zápis:

1. Zahájení, kontrola usnesení

Předseda  Výboru  František  Kubíček  přivítal  přítomné  členy,  náměstka  hejtmana
Pavla  Horáka  a  pozvané  hosty.  Následně  přednesl  program  zasedání,  který  byl
jednomyslně  schválen.  Následně  byli  členové  Výboru  seznámeni  s  kontrolou
usnesení z minulého zasedání Výboru. 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

Ing.  Marta  Novotná  omluvila  nepřítomnost  tajemnice  Výboru  Ing.  Michaely
Pruknerové.  Slovo  bylo  předáno  náměstku  Pavlu  Horákovi.  Ten krátce  představil
zejména body 3. a 4., které mají pro rozvoj regionu klíčový význam. Dále náměstek
informoval  Výbor  o  výstupech  z posledních  zasedání  ROK  a  ZOK.  Na  svém
červnovém jednání ROK mimo jiné projednávala aktuální stav Programu švýcarsko-
české  spolupráce.   Náměstek  hejtmana  členům  Výboru  nastínil  podstatu  tohoto
programu, který se zaměřuje zejména na pomoc strukturálně postiženým regionům,
jakým  je  i  Olomoucký  kraj.  O  finanční  příspěvky  z Programu  Švýcarsko-české
spolupráce budou muset obce nově žádat přímo v Praze, nikoli v Olomouci, jak bylo
původně  plánováno.  Náměstek  dále  informoval  členy  Výboru  o  schválení
Integrovaného plánu rozvoje území Bouzovska a Staroměstska. Ing. Horák upozornil
na  plánovanou  panelovou  diskusi  na  území  Jesenicka.  Zde  budou  zástupci
nejdůležitějších  subjektů  z tohoto  regionu  hledat  prostředky  k řešení  dlouhodobě
vysoké  nezaměstnanosti.  Dále  ROK  schválila  finanční  prostředky  pro  Krajskou
hospodářkou komoru OK na vydání katalogu  Významné firmy Olomouckého kraje –
Aktualizace 2010.  Další  finanční  příspěvek pro Krajskou hospodářskou komoru je
určen na organizaci akce s názvem Partnerské dny Olomouckého kraje.  Na svém
srpnovém jednání ROK  schvalila finanční příspěvek  pro klastry působící na území
OK.  Dvousettisícový  příspěvek  získal  jeden  z nejúspěšnějších  klastrů  -  Český
nanotechnologický  klastr  a šedesátitisícový  příspěvek  získal  klastr  MedChemBio,
který propojuje lékařství,  biologii  a chemii  s  praxí.  Ing.  Horák dále navrhl  členům
Výboru  podrobnější  seznámení  s  činností  klastrů  jako  jedno  z témat  příštích
zasedání.  ZOK  projednalo  a  schvalilo  nový  způsob  zajištění  Zastoupení  OK
v Bruselu,  které  bude  nově  sídlit  v Českém  domě.  Předseda  Výboru  poděkoval
náměstkovi Horákovi za vyčerpávající informace z jednání ROK a ZOK a předal slovo
prvnímu z přednášejících hostů. 

3. Projekt Inovačního centra Olomouc 

Třetí  bod  programu  představil  a  prezentoval  Mgr.  Marek  Vaculík  zastupující
společnost  Tesco  SW  a.s.  Prezentace  byla  zaměřena  především  na  základní
parametry  a  cíle  projektu  Inovačního  centra  Olomouc.  Tento  projekt  by  měl
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obsahovat především podnikatelský inkubátor, vědeckotechnický park a centrum pro
transfer technologií. 

Předseda Výboru Fratišek Kubíček poděkoval Ing. Vaculíkovi za prezentaci a vyzval
členy  Výboru  k dotazům.  Ing.  Miroslav  Kapoun  se  dotazoval  na  vztah  mezi
investorem - Regionální centrum Olomouc a společností Tesco SW a.s. Mgr. Vaculík
označil  tyto dvě společnosti  za spřátelené. Další podrobnosti Mgr. Vaculík nesdělil
s upozorněním, že není dostatečně kompetetní. Uvedl jen, že pro stavbu objektu byly
oslovovány výhradně místní stavební firmy. Další dotaz položil Ing. Petr Krill, kterého
zajímala  případná   existence   smluvních  vztahů  mezi  budoucími  uživateli
vytvářeného  zázemí  Inovačního  centra  Olomouc  a  investorem.  Dotaz  byl  dále
směřován  na  oblast  technické  zajištění  strojními  a  laboratorními  zařízeními
v budoucím Inovačním centru Olomouc. Na závěr se Ing. Krill zeptal na návratnost
celého projektu. Ing. Vaculík uvedl, že analýzy návratnosti jsou připraveny společně
s ostatními  business  analýzami.  K  strojnímu a  laboratornímu zázemí  Ing.  Vaculík
uvedl,  že  cílem  projektu  je  především  propojovat  potřeby  a  zkušenosti  vědecké
a podnikatelské.  Strojní  zázemí  Inovační  centrum  s vysokou  pravděpodobností
nebude obsahovat. V souvislosti s tématem přenosu inovací z věděckého prostředí
do podnikové  sféry Ing.  Horák doporučil  návštěvu  Podnikatelského inkubátoru  ve
Vědeckotechnickém parku. Ing. Novotná připomněla, že dnešní  prezentace projektu
Inovačního centra Olomouc navazuje na minule představenou Regionální inovační
strategii Olomouckého kraje. Její součástí bude i nalezení slabých míst při přenosu
inovací  do podnikatelského prostředí  v OK, což bude obsahovat  i  chystaný akční
plán. Ing. Miroslav Študent podotkl,  že z důvodu velikosti objektu a vysoké priority
facility  managementu  uvedené  v prezentaci  lze  předpokládat,  že  se  bude  jednat
především o developerský projekt.   Mgr. Vaculík  tuto poznamku přijal  a uvedl,  že
diverzifikace  příjmů  a  vícezdrojové  financování  je  nezbytnou  součástí  každého
podnikatelského investičního záměru. Ing. Krill uvedl, že potřebné by bylo především
podporovat regionální podnikatele vytvořením strojního a laboratorního zázemí, které
by  umožnilo  rozvoj  inovací  především  ve  strojírenství  (ve  výrobě).  Závěrem  Ing.
Horák informoval členy Výboru, že tyto možnosti také nabídnou komplexy Univerzity
Palackého v Olomouci, které vzniknou díky dotacím z Operačního programu Výzkum
a vývoj pro inovace (OP VaVpI). V souvislosti s tím byl navrženo pořádat nasledující
zasedání Výboru v areálu Vědeckotechnického parku (VTP) na ulici Šlechtitelů, kde
by  byly  představeny  možnosti  VTP  a  budoucí  možností  komplexů  financovaných
z OP VaVpI. Předseda Výboru poděkoval za prezentaci a vyzval Ing. Martu Novotnou
k představení dalšího bodu programu. Zároveň se z jednání omluvil Ing. Horák, který
se musel z nutných pracovních důvodů vzdálit. 

4. Koncepce cyklodopravy Olomouckého kraje

Úvodem  dalšího  bodu  jednání  představila  Ing.  Novotná  důvody  vzniku  a  cíle
prezentované Územní studie rozvoje cyklistické dopravy v Olomouckém kraji. Poté
předala slovo Ing. Aleši Ciprisovi  z firmy Dopravní projektování,  s.r.o.   Ing. Cipris
popsal páteřní trasy cyklodopravy Olomouckého kraje (Jantarová stezka, Moravská
stezka v OK)  a  trasy regionálního významu.  Posledním tématem prezentace Ing.
Ciprise  byly  priority  Akčního  plánu  cyklodopravy  Olomouckého  kraje.  Předseda
Výboru  Fratišek  Kubíček  poděkoval  Ing.  Novotné  a  Ing.  Ciprisovi  za  prezentaci
a otevřel prostor pro diskusi. Ing. Krilla zajímalo, jestli uvedené cyklostezky přímé -
pro denní  spojení  jsou uplným nebo ukázkovým výčtem.  Ing.  Cipris uvedl,  že se
jedná o inovativní přístup k cyklodopravě a že tento výčet lze považovat za úplný
seznam již existujících a provozovaných přímých cyklostezek - pro denní spojení.
Ing.  Novotná  doplnila,  že  Územní  studie  je  a  bude  důležitým  dokumentem  při
vyhlašování  výzev jednotlivých Operačních programů. Ing.  Marek Pazdera vznesl
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dotaz, jestli jsou všechny uvedené cyklotrasy v územní studii závazné pro Územně
plánovací  dokumentaci.  Ing.  Novotná  odpověděla,  že  zavazné  budou  jen
nadregionální a vybrané regionální trasy, které budou zařazeny do Zásad územního
rozvoje Olomouckého kraje. Ing. Jiří Krátký položil  otázku, jestli  je součástí studie
i trasa Hanušovice  –  Staré  Město  p.  K.  S.  -  Kladské  sedlo  -  Polsko (Klotsko)  –
Javorník.  Ing. Cipris odpověděl,  že v této oblasti  jsou ve studii  uvedeny jen trasy
existující  a podotkl,  že při  tvorbě studie neměla polská strana žádné připomínky.
Ing. Novotná  doplnila,  že  přestože  v poslední  době  byl  OSR  v úzkém  kontaktu
s aktéry na Staroměstku při tvorbě Integrovaného plánu rozvoje území Bouzovska
a Staroměstka,  tak  nevznikl  žádný  požadavek  na  zahrnutí  místních  plánů  na
cyklostezky  do  Územní  studie  rozvoje  cyklistické  dopravy  v  Olomouckém  kraji.
Ing. Cipris popsal problémy při plánování trasy Ramovské sedlo – Horní Lipová –
Lipová Lázeň – Jeseník – Česká Ves – Česko-Polská hranice. Ing. Krátky následně
požádal  o  ujasnění  ohledně  zmíněného  Integrovaného  plánu  rozvoje  území
Jesenicka. Ing. Novotná uvedla, že se jedná o dokument vztahující  se k podpoře
rozvoje cestovního ruchu z ROP SM. Pan Pavel Stejskal položil dotaz vztahující se
k projektu  cyklotrasy  v údolí  řeky  Bělé  (Bělá  pod  Pradětem  –  Česká  Ves  –
Glucholazy).  Zajímal  se  o  pokračování  cyklotrasy  do  Polských  Glucholaz,  která
vybočuje  z regionu  Bělá,  chtěl  vědět  jestli  stávající  trasa  reaguje  na  požadavky
samospráv. Ing. Cipris odpověděl, že tato trasa nese název Cyklo Bělá a patří do
kategorie  „Trasy  regionálního  významu“.  Během  dotazu  se  z jednání  vzdálil
Ing. Miroslav Kapoun a počet hlasujících se tak snížil na 14. Mgr. Eduard Kavala se
dotazoval,  jestli  „Trasy  regionálního významu“  jsou zahrnuty do  Zásad územního
rozvoje  Olomouckého  kraje.  Ing. Novotná  uvedla,  že  tyto  trasy  jsou  zahrnuty
v návrhu na doplnění Zásad územního rozvoje Olomouckého kraje. Předseda Výboru
poděkoval za dotazy a přešel k poslednímu bodu programu.

5. Různé

V tomto  bodě  programu  předseda  Výboru  pan  František  Kubíček  navrhl  termín
dalšího  zasedání  VRR  a  vyzval  přítomné,  aby  případné  návrhy  na  témata
k projednání zasílali v dostatečném časovém předstihu.   

Další  termín  zasedání  VRR  je  plánován  na pondělí  dne  18. 10. 2010  ve
13.00 hodin. Toto zasedání se bude konat v areálu Vědeckotechnického parku
Univerzity Palackého (VTP UP), Šlechtitelů 21, Olomouc. 

Ing.  Novotná  navrhla  na  program  příštího  jednání  VRR  informace  o  zásadních
investníčních projektech Univerzity Palackého v oblasti vědy a výzkumu, které mají
vysoký  inovační  potenciál  pro  Olomoucký  kraj.  Společně s tím bude představena
náplň činnosti VTP UP.

Tento návrh byl jednomyslně přijat. Dále předsedající přítomné členy VRR upozornil,
že  se  blíží  slavnostní  zasedání,  které  by  se  mělo  uskutečnit  v polovině  měsíce
prosince tohoto roku mimo prostory Krajského úřadu Olomouckého kraje. Závěrem
předseda Výboru poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání.

V Olomouci dne 6. 9. 2010

……………………………….
František Kubíček
předseda výboru

Příloha:

Prezenční listina
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